
Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové 
 
 

Zápis z 16. zasedání AS FF UHK ze dne 17. 12. 2008 
 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Přítomni: dr. Valenta, dr. Outlý, doc. Kohárová,  prof. Musil, dr. Springerová, 
 dr. Němečková,  M. Munzar, A. Rosenkranzová, P. Rezek, Bc. Švejkar 
Omluven: L. Polcerová 
Hosté: dr. Grulich, dr. Droberjar, dr. Dočekalová, Mgr. Štěpán, dr. Maněna, P. Kopeček 
              
Program: 

1. Vyhlášení voleb do učitelské komory  
2. „Dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a další tvůrčí činnosti 

FF UHK na období 2009 – 2013“  
3. Jmenování disciplinární komise 
4. Různé  

    
Předseda AS FF přivítal přítomné senátory a hosty, shledal usnášeníschopnost senátu a  
zahájil jednání, které se doplnilo o další bod programu: 
       – změna volebního a jednacího řádu AS FF. 
 
Bod 1: 
Dr. Valenta seznámil přítomné s harmonogramem voleb, který sestavil místopředseda AS FF 
dr. Outlý: 
 
Co Do kdy 
Vyhlášení voleb a zveřejnění seznamu voličů 17. 12. 
Ustavení volební komise nejpozději 7. 1. 
Konečný termín pro navrhování kandidátů 7. 1. 
Zveřejnění kandidátní listiny nejpozději 9. 1. 
Informace o shromáždění akademické obce nejpozději 7. 1. 
Shromáždění akademické obce stanovit den v době od 14. do 19. 1. 
Konání voleb 21. a 29. 1. 
Zveřejnění protokolu o výsledcích 30. 1. 
Předložení protokolu AS k schválení nejdříve 2. 2. 
 

Mgr. Štěpán – upozornil, že vyhlášení voleb je v rozporu s čl. 2 a čl. 5 volebního a jednacího 
řádu AS FF, kde se uvádí, že volby musí být vyhlášeny nejpozději 21 dnů před jejich 
konáním. Tyto volby však vyhlašuje za 3 dny neplatný senát. 

Dr. Valenta – upozornění komentoval s tím, že za nastalou situaci přijímá plnou 
zodpovědnost. 

Diskuse: 

- proběhla na téma, zda nevolit senát odděleně – zvlášť akademickou komoru a zvlášť 
studentskou komoru – viz čl. 5, bod 3)  volebního a jednacího řádu AS FF. Senátoři se 
shodli, že volby do AS se nebudou synchronizovat 

- vyjádření k termínům navrhovaných v harmonogramu voleb 

- dr. Valenta navrhuje přidat ještě jeden termín navíc = čtvrtek 29. 1. – jeden den 21.1. 
je nedostačující 
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- dr. Němečková – navrhuje volit korespondenčním hlasováním 

- zamítnuto – není to v souladu s volebním a jednacím řádem AS FF 

Hlasování o změně v harmonogramu voleb = o přidaném termínu se netýká studentské 
komory AS FF – nemusí se zúčastnit. 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Akademická komora: 
6 hlasů pro  0 proti   0 se zdržel 
 
Z hlasování vyplývá, že volby do akademické komory AS FF budou mít dva termíny – 
21. 1. a 29. 1. 2008. 
 
Volební komisi je nutné stanovit nejpozději do 7.1. 2009 – vyřeší dr. Valenta s dr. Outlým 
 
Ad doplněný bod programu:  
návrh na novelizaci volebního a jednacího řádu AS FF – předložila dr. Němečková: 

- v textu všude nahradit FHS za FF 
- změnit Čl. 6 – Zásady volebního systému 

Diskuse byla k tomuto návrhu dlouhá a senátoři dospěli k tomuto závěru: navrhované změny 
jsou předloženy na poslední chvíli a návrh na úpravy volebního řádu nebyl po formální 
stránce dostatečně připraven. 
 
Bod 2: 
„Dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a další tvůrčí činnosti FF 
UHK na období 2009 – 2013“  
 
Děkan představil přítomným tento dokument s výhledem do r. 2013. Až dosud se čerpalo 
z dlouhodobého záměru univerzitního, ale nyní se musí už předložit za samostatnou a 
svébytnou filozofickou fakultu. Návrh DZ projednalo kolegium děkana dne 5. 12. 2008, byl 
projednáván Vědeckou radou FF dne 12. 12. 2008 a dnes jej musí schválit AS FF. 
 
Proběhla diskuse k tomuto dokumentu. Koncepční námitky a výhrady nejsou, pouze drobnější 
připomínky a dílčí úpravy. 
O jediném pozměňovacím návrhu do textu DZ dal předseda AS hlasovat:  
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
4 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
5 hlasů pro  0 proti   1 se zdržel 
 
O schválení Dlouhodobého záměru jako celku dal předseda AS hlasovat: 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
4 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
6 hlasů pro  0 proti   0 se zdržel 
Z hlasování vyplývá, že senát schválil „Dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, výzkumné, 
vývojové a další tvůrčí činnosti FF UHK na období 2009 – 2010 (s výhledem do roku 
2013)“ . 
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Bod 3: jmenování disciplinární komise 
 
Končí dvouletý mandát stávající disciplinární komisi v tomto složení:  
předseda:  doc. PhDr. Ivan Hruška, CSc. (ÚFSV) 
členové:  Mgr. Pavla Dočekalová (KPOL)  
  prof. PhDr. František Musil, CSc. (HÚ) 
  Martin Trenz 
  Mgr. Jiří Štěpán 
  Vilém Naleraj 
 
Děkan v souladu s § 31 odst. 1 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a 
doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších předpisů - jmenuje 
disciplinární komisi a dnes předkládá senátorům návrh ke schválení nových členů ve složení: 
1. návrh: 
Za studenty:  

Michal Sejkora - politologie 
Daniel Tocháček - politologie 
Pavel Kopeček - Aplikované technologie v archivnictví 

Za akademiky: 
doc. PhDr. Ivan Hruška, CSc - KFSV 
prof. PhDr. František Musil, CSc. -  HÚ 
Mgr. Kamil Švec - KPOL 

 
Po dlouhé diskusi k navrženým kandidátům -zejména za akademickou část- dr. Valenta 
vyhlásil hlasování. 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
0 hlasy pro  1 proti   3 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
0 hlasy pro  2 proti   4 se zdržel 
 
Z hlasování vyplývá, že senát neschválil návrh na nové složení disciplinární komise a 
požádal děkana o předložení 2. návrhu nových kandidátů: 
 
2. návrh:  
Za studenty zůstávají stejná jména. 
Za akademiky: 
nově -  PhDr. Veronika Středová, Ph.D. - HÚ 

prof. PhDr. František Musil, CSc. -  HÚ 
Mgr. Kamil Švec - KPOL 

Hlasování o 2. návrhu bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
1 hlasy pro  1 proti   2 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
2 hlasy pro  1 proti   3 se zdržel 
 
Z hlasování vyplývá, že senát neschválil ani 2. návrh na nové složení disciplinární 
komise a požádal děkana o předložení 3. návrhu nových kandidátů: 
 
3. návrh:  
Za studenty zůstávají stejná jména. 
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Za akademiky: 
nově -  PhDr. Aleš Valenta, Ph. D  - KPVHA 

prof. PhDr. František Musil, CSc. -  HÚ 
Mgr. Kamil Švec – KPOL 
 

Hlasování o 3. návrhu bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
4 hlasy pro  0 proti   0 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
4 hlasy pro  0 proti   2 se zdržel 
 
Z hlasování vyplývá, že senát schválil děkanův 3. návrh předsedy disciplinární komise a 
konečné složení této komise a bude ji jmenovat s účinností od 1. ledna 2009 – dále viz 
usnesení. 
 
Bod 4 - různé: 
1) pravidla pro přijímací řízení – Výnos děkana č. 11/2008: 
Dr. Outlý předložil pozměňovací návrh pro mgr. studia Katedry politologie a žádá odstranit 
jednu větu v textu tohoto výnosu. 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
3 hlasy pro  0 proti   1 se zdržel 
Zaměstnanecká komora: 
4 hlasy pro  0 proti   2 se zdržel 
 
Z hlasování vyplývá, že senát schválil pozměňovací návrh dr. Outlého  a Výnos děkana 
č. 11/2008 bude novelizován. 
 
2) zřízení rad studijních programů – Výnos děkana č. 8/2008: 
Dr. Outlý předložil pozměňovací návrh a vysvětlil přítomným specifiku na Katedře 
politologie. 
Dr. Valenta připomněl, že se nejedná o vnitřní předpis, tudíž senát ho nemusí schvalovat, 
pouze se k němu vyjadřuje. 
Děkan opodstatnění změn ve výnosu zpochybnil a vysvětlil, že se jedná o novum na celé 
fakultě, které si žádá uvedení v život v této podobě, ale nebrání se do budoucna změnám, 
které budou obsahovat aktuální situaci. 
Dr. Outlý po předloženém vstřícném gestu děkana tento návrh stahuje. 
 
3) finanční situace FF UHK na r. 2009: 
Děkan seznámil senátory se záměry MŠMT v tzv. Bílé knize a jak se reforma financování 
dotkne struktury FF. 
Děkan představil výsledek setkání děkanů všech filozofických fakult v ČR, jehož jsme byli 
v říjnu 2008 hostiteli. Výzva „Apel děkanů FF ČR“ byla zaslána ministrovi školství, 
předsedovi vlády, do parlamentu ČR a celostátních médií.  
 
4) prohlášení a usnesení akademického senátu Filozofické fakulty Univerzity Karlovy: 
Dr. Valenta přečetl dopis od děkana FF UK a prohlášení předsedy jejich senátu. Obdržel 
pozvánku na 18. 12. na jednání senátu FF UK, ze kterého by měla vzejít jednotná deklarace 
nesouhlasu všech filozofických a humanitních fakult vůči postupu vlády ČR v oblasti 
financování vysokých škol v ČR. 
Senátoři se jednomyslně ve veřejném hlasování usnesli, že do Prahy na toto jednání budou za 
senát naší fakulty vysláni dr. Outlý a dr. Springerová. 

 4



 
5) doporučení rektorovi UHK: 
„Akademický senát Filozofické fakulty apeluje na rektora Univerzity Hradec Králové, aby 
vytvořil podmínky pro systémové řešení financování FF UHK v návaznosti na závazky svých 
předchůdců“.  
 
Senátoři se jednomyslně ve veřejném hlasování usnesli, že dopis bude odeslán v tomto znění 
rektorovi UHK doc. Hynkovi. 
 
Prof. Musil se omluvil a z jednání musel pro jiné povinnosti odejít. 
 
6) ad bod různé: 

- dr. Springerová vznesla dotaz, zda se neplánuje změna zkušebního a studijního řádu. 
Odpověděl děkan, který dal úkol provést novelizaci tohoto předpisu dr. Dočekalové. 
 - Michal Munzar žádá vedení FF o vyřešení problému kuřáků před hlavním vchodem 
do budovy. Dostal příslib od děkana, že nádoba s popelníkem bude posunuta o několik metrů 
od vchodu. Shodl se s dr. Valentou, že nijak jinak zasahovat nebudou. 
 - dr. Maněna jako člen komise krátce pohovořil o zavádění nových webových stránek 
celé univerzity a jak se tyto změny nákladově promítnou na jednotlivé fakulty 
 
Na závěr vyzval předseda senátu přítomné k přijetí usnesení v tomto znění (viz níže) a dal o 
něm hlasovat: 
Hlasování bylo veřejné a proběhlo takto: 
Studentská komora: 
4 hlasy pro  0 proti   0 se zdržela 
Zaměstnanecká komora: 
5 hlasů pro  0 proti   0 se zdržela 
 
Usnesení:     
 

1. AS FF UHK vyhlásil na 21. a 29. 1. 2009 volby do zaměstnanecké komory AS FF. 
Volební komise bude zvolena korespondenčním hlasováním. 

2. AS FF UHK schválil dlouhodobý záměr vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a 
další tvůrčí činnosti FF UHK na období 2009-2010 (s výhledem do roku 2013). 

3. AS FF UHK schválil nové složení disciplinární komise. 
4. AS FF UHK vyzývá děkana FF UHK, aby novelizoval pravidla pro přijímací řízení – 

Výnos děkana č. 11/2008 
5. AS FF UHK vzal na vědomí informaci děkana o finanční situaci FF UHK v r. 2009. 
6. AS FF UHK se připojuje k iniciativě AS FF Univerzity Karlovy, jež se týká politiky 

vlády v oblasti financování vysokých škol. 
7. AS FF UHK apeluje na rektora Univerzity Hradec Králové, aby vytvořil podmínky 

pro systémové řešení financování FF UHK v návaznosti na závazky svých 
předchůdců. 

 
 
 
 

       PhDr. Aleš Valenta, Ph.D., v.r. 
  předseda AS FF UHK 

 
 
Zapsala: Ilona Krausová 
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